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V minulém volebním období byla zastupitelkou, členkou Rady obce a předsedkyní Výboru pro územní 
plánování a rozvoj. I nyní se věnuje stavebnímu rozvoji obce jako předsedkyně Stavebního výboru. Její 
vizí je zrychlit řešení všech rozpracovaných akcí, ať se jedná o přeložku nadzemního vedení vysokého 
napětí, projekt revitalizace návsi, nebo realizaci hřišť v Srbíně a Žernovce. 

Mukařovskou občankou je od roku 1990. Vystudovala stavební fakultu ČVUT, má autorizaci projek-
tanta pozemních staveb. Je vdaná, má dvě dospělé děti a jednoho vnoučka. Má ráda přírodu. Velkým 
koníčkem je pro ni zahrada. Zajímá se o udržitelnost životního prostředí a podporuje všechny aktivity 
v tomto směru. Její motto: „Chci tu být pro všechny občany, posunout naši obec k modernizaci a k udržitel-
nému rozvoji.“

Ing. Hana Zákoucká

Vážení občané Mukařova, Srbína a Žernovky,

na zasedání zastupitelstva obce Mukařov dne 21. února 2023 jsem byla 
zvolena starostkou namísto dlouholetého starosty Rudolfa Semanského. 

Vážím si vyslovené důvěry a slibuji, že budu funkci vykonávat podle 
svého nejlepšího vědomí. Je ale potřeba vysvětlit, proč ke změně ve 
vedení obce došlo.

V komunálních volbách v září 2022 jste svými hlasy či případnou 
neúčastí ve volbách rozhodli o změně politické mapy naší obce, poprvé 
není v zastupitelstvu uskupení, které by mělo většinu. Vznikla tak situace, 
která je u nás sice nezvyklá, ale nikoli neřešitelná.  

Řešením je spolupráce více subjektů. V povolebních jednáních se 
bohužel ukázalo, že větší váhu, než shoda před volbami deklarovaných 
programů a již dříve prokázaný zájem o práci pro obec, mají osobní 
sympatie a vazby. Výsledkem byla „menšinová“ rada obce složená 
pouze ze zástupců jednoho volebního uskupení, opírající se o sice 
nepodepsanou, ale jasně patrnou „opoziční“ smlouvu se sdružením 
ZVON. Důsledkem byl chaos v řízení práce zastupitelstva, rady obce 
i úřadu a upřednostňování zájmů jednoho volebního uskupení pod 
falešnou nálepkou „rovného zastoupení“. 

Po čtyřech měsících fungování nově zvolených orgánů obce byla 
neudržitelnost této situace zřejmá nejen mně a dalším třem zastupi-
telům zvoleným za Společně s TOP 09, ale také třem zastupitelům ze 
sdružení Mukařov, Srbín, Žernovka, a jedinému zastupiteli ze Sdružení 
nezávislých kandidátů. Změna byla nutná a musela začít u osoby, která 
má za obec i úřad odpovědnost ve funkci starosty. 

Nezpochybňujeme zásluhy Rudolfa Semanského o rozvoj Muka-
řova v uplynulých dvou dekádách. Obec převzal v obtížném období 
a celých 17 let byl starostou, který je svým občanům nablízku a téměř 
kdykoli k dispozici. 

Pokud voliči ocenili Rudolfa Semanského největším počtem hlasů, 
byla to vizitka jeho oblíbenosti, ale také ocenění práce jeho kolegů – 
místostarostů, Přemysla Zimy a Kateřiny Čadilové. Díky jejich intenzivní 
činnosti se v obci postavil a dále buduje vodovod a kanalizace, uskutečnila 
se řada kulturních akcí, vznikla galerie, rozšířila se knihovna a již léta 

funguje KKCM (s velkou podporou dobrovolníků). Výsledkem práce 
místostarostů byl například také rozpočet nebo webové stránky či 
zapojení do evropského projektu chytrých vesnic, a řada dalších aktivit, 
kterými se nikdy otevřeně nechlubili. Za úspěchem stojí také aktivní lidé 
ve výborech a komisích. (Jako předsedkyně výboru pro územní plánování 
a rozvoj jsem v minulém období dala řád celé stavební agendě obce.)

Dělali jsme to rádi a s přesvědčením, že tím přispíváme k rozvoji 
obce, který byl viditelný, i když bylo stále zřejmější, že naše společná 
loď má kapitána, který se jen veze, namísto, aby ji skutečně řídil. Šok 
přišel po volbách, kdy loď ovládla sestava, která většinu z toho, co jsme 
čtyři roky budovali, začala rovnou házet přes palubu. Příklon pana  
Semanského ke sdružení ZVON a nerespektování názoru kolegů vní-
mali jeho dřívější nejbližší spolupracovníci jako zradu společné práce 
a pozbyl tak zcela jejich důvěry. 

Ačkoli jsme do voleb šli v různých uskupeních, volební programy 
Sdružení kandidátů Mukařov, Srbín, Žernovka a našeho sdružení Spo-
lečně s TOP 09 jsou v podstatných věcech v souladu. Shodneme se 
i na tom, že volební program je i na vesnici důležitý, a chceme jej začít 
naplňovat konkrétními kroky v zájmu obce a jejích občanů. 

Závěrem bych vás ráda ujistila, že činnost obecního úřadu pokračuje 
a není změnami nijak narušena. Současně pracujeme na tom, aby se 
pozitivní změny projevily co nejdříve. Děkuji všem, kteří mi projevili 
a projevují svou podporu, velmi si toho vážím.

Hana Zákoucká,  
starostka obce

Slovo nové starostky obce Mukařov

Vážení čtenáři, pro plné pochopení podstaty některých skutečností  
doporučujeme prostudovat si dokument Zápis č. 1 z ustavujícího  
zasedání nově zvoleného ZASTUPITELSTVA 
OBCE MUKAŘOV konaného dne 25. 10. 2022 
od 19.00 hod. Naleznete jej v odkazu zde: 
https://1url.cz/@mukarov-zapis-zo1, nebo jej 
můžete načíst pomocí přiloženého QR kódu.

POZNÁMKA REDAKČNÍ RADY OBECNÍHO ZPRAVODAJE
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 � Nepřešlapovat, pracovat na rozvoji obce, soustředit se na rozpracované projekty 
a jejich dokončení, a současně realisticky plánovat budoucí akce. 

 � Zlepšit komunikaci s občany – zajistit včasné informování o důležitých akcích (opravy 
komunikací, objížďky, místní poplatky, dodržování vyhlášek), informovat o dlouhodo-
bých projektech a výběrových řízeních. 

 � V základní škole vykonávat roli zřizovatele s jasnou vizí. V případě problémů umět 
hledat efektivní řešení ku prospěchu školy a zejména dětí. Zklidnit stávající situaci ve 
škole aktivním, konstruktivním a nezávislým (spravedlivým) přístupem zřizovatele. 
Nechceme podporovat pomluvy a osobní útoky.

 � Nastavit dlouhodobý plán oprav komunikací, není možné postupovat živelně. S tím 
souvisí i nutnost dokončení pasportu dopravy a dopravního značení. Chybí i koncepce 
zklidnění dopravy.

 � Řešit dlouho odkládané problémy – rozšíření hřbitova, péče o seniory, parkování  
na pozemcích obce a TJ Sokol. 

 � Provést revizi územního plánu současně s digitalizací, najít nového zpracovatele 
územního plánu.

 � Soustředit se na energetickou náročnost obecních budov, postupovat krok za krokem, 
tj. každý rok jedna budova (po škole školka a další obecní budovy).

 � Začít intenzivně řešit problém kapacity vodovodů v obci.

Pár řádků bývalého starosty Rudolfa Semanského
Aktuality

Vážení spoluobčané,

využívám dnes prostoru, který jsem v minulosti věnoval informacím o dění v obci, k tomu, abych se s Vámi už jako 
bývalý starosta Mukařova rozloučil. Nejspíš nebude mnoho lidí, ke kterým se nedoneslo, že jsem byl zastupitelstvem, 
resp. nadpoloviční většinou osmi zastupitelů z patnácti, v závěru únorového zasedání odvolán z funkce starosty obce.

Nemám v úmyslu rozebírat, jaké důvody k tomu některé zastupitele vedly, jejich verzi vysvětlení můžete najít na 
webových stránkách obce a předpokládám, že se i jinou formou dostanou do veřejného prostoru.

Práci, kterou já osobně vnímám jako „starostování“, jsem měl moc rád. Pravdou je, že nejvíce mne naplňoval ten každodenní 
kontakt s lidmi, procházky a projížďky vesničkou střediskovou, radost z každé akce, která se povedla, a stejně tak všechny projekty, 
když začaly mít reálné obrysy. Když mi bylo těžko, vyjel jsem na Čapik do Srbína, díval se od obzoru k obzoru a říkal si, že bych tohle 
místo neměnil. Kdo mne zná léta, ví, že Mukařov, Srbín i Žernovka byly odjakživa „moje“… A zůstávají stále.

Pokud mi někdy někdo něco může vyčítat, tak snad jen to, že jsem mu včas neodepsal, nevydal nějaké stanovisko, nebo jsem 
včas nevyplnil nějakou tabulku či hlášení. O větších prohřešcích nevím, kdo je bez viny, ať hodí kamenem. Ohlížím se sice s lítostí,  
ale i s hrdostí za vším, na čem mám tu čest najít v naší obci svůj podpis. Život jde dál a bude mi ctí se s Vámi všemi i nadále  
potkávat.  

 Rudolf Semanský

V úvodu 5. zasedání zastupitelstva konaného dne 21. února uctili 
zastupitelé minutou ticha památku pana Josefa Pšeničky, principála 
spolku DiPoNa a nadšeného propagátora amatérského divadla. Dále 
mělo zastupitelstvo na svém programu mimo jiné zpoplatnění svozu 
bionádob, které bylo odloženo do dalšího kalendářního roku, nebo 
schválení dotací spolkům působícím v obci (tj. Taneční klub ASTRA, 
Mukařov-sko, SDH Mukařov, SDH Žernovka a TJ Sokol Mukařov). Po-
měrně zevrubně se probíral zamýšlený obecní ples, viz samostatný 
článek na straně 7, který byl nakonec odložen na příští plesovou sezó-
nu. Rozpočtová úprava reflektovala vyšší výběr DPH a podání žádosti 
o dotaci na zateplení a vnější žaluzie na staré budově základní školy, 
které bylo schváleno jako další samostatný bod. Obec již získala dotaci 
na opravy bytového domu čp. 23, který částečně poskytla jako nouzo-
vé ubytování ukrajinským uprchlíkům. V bodu různé byli zastupitelé 
informováni o situaci kolem pronájmu požární nádrže a přilehlých 
pozemků a o záměru využít zeminu vykopanou při stavbě kanalizace 
na sáňkovací kopec na Čapiku. Diskutovalo se i o pozemku u pomníku 
padlým na Žernovce, kde vlivem okolní výstavby vznikl mokřad, a záměr 

výstavby spojovacího chodníku tudíž není vhodný. Jako poslední bod 
byla zařazena informace Rady obce o zahájení obecné veřejnosprávní 
kontroly v Základní škole Mukařov. 

V diskusi k tomuto bodu vznesl T. Kouba dotaz, zda Rada obce 
řešila jeho dotaz na oprávněnost výdajů ve výši 130 tisíc vynaložených 
bývalou ředitelkou školy PaedDr. Novotnou na právní služby souvi-
sející s předchozí veřejnosprávní kontrolou. Tato záležitost stále není 
vyřešena a obec k ní nepřijala dlouhodobě žádné stanovisko. Nově 
nařízená veřejnosprávní kontrola navíc nepokrývá právě a pouze 
toto období (dva měsíce), kdy k vynaložení daných výdajů došlo. Když 
nedostal uspokojivou odpověď, požádal o zařazení mimořádného 
bodu „Odvolání starosty obce a volba nového starosty“. Jako důvod 
uvedl ztrátu důvěry k současnému starostovi Rudolfu Semanskému. 
Návrh prošel většinou osmi hlasů, a stejně tak bylo schváleno usnesení 
o odvolání R. Semanského a jmenování Ing. Hany Zákoucké do funkce 
starostky. Ing. Zákoucká byla dále schválena jako pověřený zastupitel 
pro územní plán obce a jako zástupce v DSO Ladův kraj. Zároveň byl 
zrušen školský a kulturní výbor a nově ustaven výbor pro školství 
a kulturu s novým složením. Došlo také ke změně v redakční radě 
obecního zpravodaje, kde Janu Novotnou nahradila Helena Vlnařová.

 � Od 1. března 2023 je do odvolání 
uzavřeno shromaždiště bioodpadu  
na Čapiku. Bioodpad můžete ode-
vzdávat ve sběrném dvoře v Mukařově  
v obvyklých otevíracích hodinách.

 � Informujeme občany,  
že nově připravovaná 
prodejna Lidl v Kutno- 
horské ulici oficiálně 
otevře v pondělí 20. března 2023. 

 � Od 1. dubna 2023 po dobu dalších 
pěti měsíců plánuje ŘSD generální  
opravu silnice I/2 v úseku Muka-
řov–Vyžlovka. Provoz bude sveden 
do jednoho pruhu a řízen semafory.

Z únorového zasedání zastupitelstva obce

Vize nového vedení obce – co chceme? NEPŘEHLÉDNĚTE
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Oprava povrchu ulic Do Chobotu a Na Dolách po 
výstavbě kanalizace
Od 21. února 2023 probíhá celoplošná oprava nejvytíženějších 
místních komunikací v místech s již dokončenou výstavbou  
kanalizace. Účelem je zajistit kvalitnější a udržovatelnější ko-
munikace do doby jejich finální obnovy po stavbě. 

V první etapě proběhne vždy příprava podkladu vozovky s úpra-
vou výšky uličních poklopů a následně asfaltování podbalovou 
vrstvou. Po dobu provádění prací přípravy i asfaltování, bude 
předmětný úsek uzavřen v nejnutnějším rozsahu tak, aby byl 
co nejvíce umožněn průjezd vozidel křižovatkami. Pro složky IZS 
budou v těchto termínech uvedené úseky komunikací nahlášené 
jako uzavřené. Dbejte proto prosím pokynů realizačních pracov-
níků a dočasného dopravního značení. Harmonogram prací je 
naplánován následovně:

Do Chobotu, úsek náves – Akátová (příprava podkladu 21.–25. 2., 
asfaltování 9.–10. 3.) Objížďka je z druhé strany ulice od silnice I/2.

Do Chobotu, úsek č. p. 495 – Na Budech (příprava podkladu  
27. 2. – 3. 3., asfaltování 10.–13. 3.) Objížďka je z druhé strany ulice 
od silnice II/113.

Na Dolách, úsek náves – Kopretinová (příprava podkladu  
6.–10. 3., asfaltování 13.–14. 3.) Objížďka je ulicí K Viničkám z ulice 
Svojetická, v úseku od trafostanice po Kopretinovou také horní 
souběžnou cestou kolem bývalého kravína.

Uzavírka ulice Choceradská v Srbíně
Z důvodu výstavby kanalizace je připravovaná kompletní uzavírka 
silnice II/113 Choceradská v Srbíně pro veškerou automobilovou 
dopravu. Uzavírka bude trvat od 13. 3. do 31. 8. 2023, a bude 
rozdělena do tří etap (uvedené termíny jsou orientační):
Etapa I. Na Pískách – náves Srbín 13. 3. – 30. 4. 2023
Etapa II. náves Srbín – č. p. 24 1. 5. – 30. 6. 2023
Etapa III. autoservis Zeman – Na Pískách       1. 7. – 31. 8. 2023

Objízdné trasy budou vedeny po místních komunikacích, po-
drobnosti budou zveřejněny po schválení dotčenými orgány na 
webu obce. Transitní doprava bude vedena přes obec Tehovec, 
autobusová linka 489 bude vždy zajíždět na zastávku Mukařov, 
Srbín. Přemysl Zima, místostarosta obce

 www.mukarov.cz, fb.com/Mukarov

Investiční akce obce plánované na rok 2023
Vážení občané, 

ráda bych vás informovala, jaké investiční stavební 
akce jsme na letošní rok z obecního rozpočtu na-
plánovali. Největší investiční akcí i letošního roku je 
samozřejmě pokračování stavby čistírny odpadních 

vod a kanalizace. O této stavbě pravidelně informuje místostarosta 
Ing. Zima. V letošním roce je příprava investic obce významně ovliv-
něna situací na trhu s energiemi. Obec má letos ještě ceny energií 
zafixovány, a tím jsme získali trochu času, abychom se na nárůst 
cen v příštím roce mohli připravit. Pro úsporu energií se plánují 
a připravují tyto akce:

 � Snížení energetické náročnosti školního areálu. Zde máme 
připraven projekt z roku 2021, včetně potřebných povolení, který 
řeší zateplení fasády a střechy staré školní budovy, nucené větrání 
tříd, předokenní žaluzie a další navazující investice. S tímto projektem 
jsme usilovali v roce 2021 o získání dotace na rekonstrukce školních 
budov, bohužel bezúspěšně. Nyní je vypsán program Ministerstva 
financí ČR „Podpora obnovy a rozvoje materiálně technické základny 
regionálního školství v působnosti obcí“, kam žádáme o dotaci na za-
teplení a předokenní žaluzie na staré školní budově. Zda budeme 
úspěšní, se doufejme dozvíme dostatečně včas, aby stavební akce 
mohla případně proběhnout o letních prázdninách. 

 � Další plánovanou investicí ve školním areálu je výměna 
neúsporných plynových kotlů a oddělení vytápění ZŠ a MŠ. 
K tomu se nyní připravuje projektová dokumentace, ze které vyplyne 
časová a investiční náročnost akce.

 � Rada obce se také zabývá výměnou střešní krytiny u haly 
v areálu technických služeb a možností instalace fotovoltaických 
panelů na budovy v majetku obce.

Naplánovány jsou opravy a rekonstrukce komunikací, to bude 
potřeba především v ulicích po stavbě kanalizace, na ně je letos 
v rozpočtu obce alokováno celkem 10 mil. Kč.

Probíhají projektové práce na přípravě dalších částí chodní-
ků – chodník podél Českobrodské ulice v Žernovce, prodloužení 
chodníku v Choceradské ulici, propojení chodníku na Pražské (mezi 
zastávkou autobusu do Tehovce a prodejnou zeleniny), přechody 
pro chodce u č. p. 300 v Srbíně, přechod na Pražské k ulici Lesní, 
oprava zpomalovacího retardéru u školy.

Starosti nám dělá také stav vodních zdrojů v Mukařově. Místosta-
rosta Ing. Přemysl Zima předložil na stavebním výboru vypracovanou 
studii proveditelnosti Optimalizace zásobování obce Mukařov pitnou 
vodou. Za studie vyplývá, že kapacita vodních zdrojů v Mukařově je 
nedostatečná. Jsou navrženy dvě varianty řešení: buďto zkapacitně-
ní zdroje vybudováním nových vrtů – nové vrty, nová technologie 
úpravy vody, nová AT stanice + nový vodojem nebo přepásmování 
vodovodních systémů Mukařov – úpravna a Mukařov – Region 
Jih. Obě varianty jsou investičně nákladné a je nutno rozhodnout, 
jakou cestou se dát a nejpozději do pěti let investici zahrnout do 
rozpočtu obce. Je to nyní zcela nová informace, kterou musíme 
rozpracovat. Bohužel to ale znamená, že v části obce připojené 
na vodovod Mukařov budeme muset brzy přijmout opatření na 
omezení možnosti napojení. 

Hana Zákoucká
starostka obce, předsedkyně Stavebního výboru
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V sobotu 25. února 2023 jsme od 20 hodin 
netrpělivě čekali na první a poslední ples 
této sezóny v naší obci. Přípravy a očekávání 
byly veliké, a to nejen od pořadatelů, ale také 
zejména od návštěvníků této společenské 
události roku. 

Hasičský ples, tradičně pojatý jako maš-
karní, navštívilo přes 120 tancechtivých účast-
níků. Díky tomu, že v naší obci již několikátou 
sezónu běží výuka tanečních hodin, měly 

taneční páry příležitost ukázat, co se naučily. 
Místy odvážné taneční figury připomínaly 
výkony v populární soutěži StarDance. 

Svět je plný překvapení. Pořadatelé byli 
jemně řečeno zaskočeni, když se kapelník 
začal lehce po půlnoci loučit. Možná se to 
zdálo jako vtip, ale nebylo to tak. Díky správné 
taktice vyjednávání na pódiu vystoupil pravý 
italský zpěvák Roberto Caporali a konečně 
mukařovskou sokolovnu zvedl ze židlí. Svým 

nezaměnitelným hlasem téměř hodinu zpíval 
populární italské šlágry a klasické diskoté-
kové hity. Kapela Atmosphere Show Band 
si tak zachránila reputaci. 

Dovolte, abych poděkoval všem sponzo-
rům, kteří tuto akci podpořili. Věřím, že se 
ples nakonec líbil a doufám, že příští rok se 
v naší obci naplno rozběhne plesová sezóna.

Petr Doležel, hospodář SDH Mukařov

V úterý, den před popeleční středou, se konal tradiční školní průvod 
masek. V ulicích jste mohli potkat různá povolání, zvířátka, tradiční 
masky, jakož i civilně upravené žactvo v doprovodu učitelů, často 
také přestrojených k nepoznání. Marionety a nápisy se poněkud 
pronesly, ale přehlédnout se nedaly. Prase s medvědem a se smrťá-
kem si zaskotačilo na návsi před úřadem, bylo vidět, že se celý rok 
na to všichni doslova těšili. Počasí vyšlo na jedničku a s pozitivním 
ohlasem se setkalo také občerstvení koblihami. Starší žáci pouštěli 
hudbu a zajistili zábavné (pro někoho i trochu strašidelné) prolé-
zání zlatou bránou. Inu, proč nevyužít příležitosti jednou za rok se 
proběhnout na čerstvém vzduchu místo výuky... 

Masopust je starý zvyk, který nelze koupit v shopping parku, 
musí se „žít“. Není divu, že jej svět uznává jako české kulturní dě-
dictví (od roku 2010 na seznamu UNESCO). A jediný, kdo jej může 
převzít a rozpustilost předků připomínat, jsou právě nové generace 
českého národa. Bylo nám ctí prostřednictvím školní akce alespoň 
náznak prastarého obyčeje poslat dál. Naštěstí máme komu předávat 
a máme kde - máme děti a máme domov. V Mukařově.

Děkujeme charitě, KKCM i MŠ Mukařov za vlídné přijetí a obci  
za občerstvení a spoluúčast na masopustních radovánkách.

Martina Jakobová, učitelka ZŠ Mukařov

Tradice se mají dodržovat – ples SDH Mukařov

Tradiční masopustní průvod masek všechny bavil
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Honzo, vím, že se tato první otázka netýká zrovna knihy, ale  
mě i čtenáře by jistě zajímalo, proč člověk, který má tak ne-
uvěřitelné znalosti z naší historie, nemá zrovna rád oslovení 
„historik“. 
Je to tím, že nejsem studovaným historikem. Považuji se za badatele, 
historie milovného člověka, chodícího bádat do archivů a muzeí 
o minulosti našeho regionu. Záliba ve sbírání historických dat se 
u mě postupem let proměnila v rozmanitou práci pro nejrůznější 
obce a města. Publikuji články v obecních a regionálních periodikách, 
tvořím naučné stezky, pořádám kulturní akce, podporuji obnovu 
drobných památek nebo tvořím populárně naučné knihy o dějinách 
obcí, kde mohu prezentovat nová zjištění nebo vyvracet zažité omyly.

Děkuji za vysvětlení, byť mne Tvoje důvody nepřesvědčily, a pro 
mne, prostě výborný „historik“, jsi … Ale abych nezamluvila dů-
vod, proč tu dneska jsme. Přijal jsi naši nabídku na zpracování 
knihy, takřka v „šibeničním“ termínu. Co tě na tomto kostele 
tak přitahuje, že jsi neváhal, a tak kniha bude brzy na světě…?
Mukařovský kostel jsem znal jen zvenčí. Dlouho jsem si přál nahléd-
nout dovnitř, což se mi splnilo 28. září 2020 v rámci akce Medailony 
mukařovské minulosti, kde jsem měl tu čest přednášet o nejstarších 
zmínkách o Mukařovu, Žernovce a Srbíně. Kostel jsem si oblíbil pro 
jeho překrásný interiér, kamenné rysy a pseudogotickou architek-
turu inspirovanou Anglií. Je krásný. Nemá v širém regionu obdoby 
ani analogie. I proto jsem se vzdal značné části odměny za rešerši 
a zpracování publikace, aby vznikla a oslavila dominantu Mukařova.

Co Tě znám, sršíš nejen letopočty, ale dokážeš propojovat 
události a vysvětlovat historii s takovým nadšením, že každého 
vtáhneš do děje. Prozraď, kde všude jsi vyhledával a zřejmě 
ještě budeš pátrat po „zapomenuté“ minulosti našeho kostela?
Před setkáním se zástupci obce Mukařov jsem sestavil osnovu, 
která strukturovaně podchytí veškerá témata spojená s objektem 
obou kostelů (zbořeného středověkého i současného). Po jejím 
schválení jsem se pustil do rešerše. Ta spočívá ve sběru textových 
a obrazových podkladů od nejrůznějších sběratelů až po archiválie 
několika archivů – oblastního, národního, hlavního města Prahy 
i Pražského hradu. Do přípravy publikace jsem zapojil své přátele.  
JUDr. Karla Kropíka, který má obrovský přehled o období, kdy 
Mukařov sloužil jako útočiště politicky perzekvovaných vysokých 
duchovních hodnostářů, ale i studenta Lukáše Ulmu, který položil 
základy informací v tištěném průvodci kostelem, a na tom všem se 
dá stavět. Tým spolupracovníků se nadále rozrůstá.

Nechci se vyptávat na podrobnosti, ale přeci jen, mohl bys nám 
aspoň trochu nastínit, na co se můžeme těšit?
Publikace bude řešena jako populárně naučná monografie o při-
bližně 56 stranách. Bude ji tvořit devět tematických oddílů: od revize 
nejstarších zmínek o jednotlivých místních částech, změny v mari-
ánském zasvěcení, přes popisy a rekonstrukce obou kostelů, ale 
podchytí také zaniklý i současný mobiliář, dějiny farnosti, soupis 

duchovních a bude se věnovat 
i perzekvovaným biskupům 
a arcibiskupům nebo kulturně-
-společenskému využití kostela. 
Můžete se těšit na řadu mikro-
objevů, neznámých skutečností, 
na osobnosti spjaté s kostelem, 
ale i na řadu erbů, schémat a neznámé fotografie. Kniha napraví 
výklad vyvrácením několika omylů, kterých se dopustili nejen dáv-
ní regionalisté, ale i renomovaní autoři. Můžete se také těšit na 
nejstarší známý hmotný doklad o existenci středověkého kostela 
i stáří obce Mukařova, který byl objeven v dubnu 1890 v západní 
části dnešního kostela.

Ještě se chci zeptat, co je z tvého pohledu na tomto kostele 
nejzajímavější, co bychom si při jeho návštěvě neměli zapo-
menout prohlédnout?
Na kostele mě zaujalo užití tudorských oblouků nad postranním 
a věžovým vstupem, ale určitě také unikátní komín – jeden ze tří kos-
telních komínů v republice (přeci jen by byla v kamenné zákristii při 
přípravách kněží zima). Ze všeho nejvíc mě fascinuje štíhlá hranolová 
zvonová věž z kvádrového zdiva, v níž je zavěšen renesanční zvon 
Marie z roku 1573, pocházející z původního roku 1890 zbořeného 
kostela. Dodnes lze vychutnávat jeho dunivý hlas. Jde o umělecký 
skvost – arabesky, múzy, lví hlavy. Přežil obě válečné rekvizice roku 
1916 i 1942. Přežije i nás a naše děti.

Na závěr jedna všetečná otázka. Kde a kdy bude kniha o kos-
tele k dostání?
Její vydání chystáme na srpen 2023 tak, abychom ji stihli 13. srpna 
2023 představit na slavnosti ke 130. výročí kostela. Kniha bude 
pro čtenáře dostupná po slavnosti na Obecním úřadě Mukařov 
a patrně i v Informačním centru Galerie Stará škola. Vydavatelem 
bude obec Mukařov.

Děkuji za tvůj čas a věřím, že se nejen mukařovští, srbínští 
i žernovští čtenáři mají na co těšit.

Na úplný závěr chci ještě dodat, že se zásluhou pánů Jana Psoty, 
JUDr. Karla Kropíka a Lukáše Ulmy, podařilo v rámci Informační-
ho centra v Mukařově zařadit do hlasovacího řízení i Turistickou 
známku mukařovského kostela. Tato známka bude vyrobena díky 
podpoře vás, kteří jste hlasovali pro její vznik. A také její „vstup“ mezi 
vás je plánován ke 130. výročí posvěcení našeho kostela, tedy dne  
13. srpna 2023. 

S přáním laskavě usměvavých dní
Jana Ulmová,
TIC Mukařov 

Nově jsme k dispozici i na FB – 
fb.com/Informacni.centrum.Mukarov 

Milí spoluobčané, v letošním roce uplyne již 130 let od posvěcení našeho kostela Nanebevzetí 
Panny Marie. Jsem ráda, že k tomuto výročí bude vydána kniha „Kostel Nanebevzetí Panny 
Marie v Mukařově“, kterou připravuje známý publicista, spisovatel a „historik“ Jan Psota ve 
spolupráci s JUDr. Karlem Kropíkem a Lukášem Ulmou. Požádala jsem proto hlavního tvůrce 
o krátký rozhovor, v němž jsme si povídali nejen o chystané knize, ale také o jeho vztahu 
k našemu kostelu a lásce k historickému bádání, jehož výsledky dokáže přenést do poutavých 
textů. Přejděme tedy hned k první otázce.

Jan Psota: Mukařovský kostel přežije i naše děti
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Obec děkuje všem za dodání elektrorevizí
U mnoha nemovitostí však 
doklady stále chybí 
Úvodem chci poděkovat všem, kdo jste již 
zaslali požadované elektrorevize na přívodní 
kabel k ovládání čerpadla kanalizace. Mnoho 
z vás se též ozvalo, že doklady jsou na cestě, 
což je skvělé. Pro instalaci čerpadel tlakové 
kanalizace je revize nezbytná nejen z hlediska 
doložení splnění připravenosti k montáži, ale 
také kvůli bezpečnosti při zapojování. Stále 
však k mnoha domům revize chybějí, a proto 
znovu apeluji na jejich dodání, neboť v prů-
běhu března již započnou instalace čerpadel. 
Montážní technici již obdrželi seznam nemovi-
tostí, které jsou pro instalaci připraveny. Podle 
harmonogramu se vám ozvou k dohodě na 
termínu provedení prací. Tady chci upozornit, 
že ani po dokončení instalace čerpadla není 
možné uvádět čerpadlo do provozu a odvádět 

odpadní vody do kanalizace, která je stále 
rozestavěná a není ještě v provozu!  Oblast 
tlakové kanalizace zahrnuje celou Žernov-
ku a ulice Kutnohorská, Lomená, Slepá, 
Písecká, Na Konci, Na Moklině, Zájezdní, 
horní část Za Brodem od čp. 407, slepou 
část ulice Do Chobotu u potoka, a nemo-
vitosti na Choceradské za potokem.

Jak pokračují práce na ČOV
Práce na stavbě pokračují podle harmonogra-
mu, stavba ČOV by tak měla být vystrojena 
do konce dubna, kdy započnou komplexní 
zkoušky techniky a technologie. Poté bude 
následovat povolovací proces k uvedení ČOV 
do zkušebního provozu. Zahájení provozu 
a přepojování nemovitostí na novou kana-
lizaci předpokládáme v listopadu 2023 po 
dokončení všech uličních řadů a přípojek. 

Informace o zprovoznění kanalizace bude 
uveřejněna všemi obvyklými způsoby – web 
obce, úřední deska, obecní zpravodaj. 

V první polovině března dojde k dalším 
opravám povrchů páteřních ulic v Srbíně –  
Do Chobotu, Na Dolách a Na Pískách (zhruba 
ke křižovatce s ulicí U Požáru). Jde o mimo-
řádné opravy pouze jednou vrstvou asfaltu 
za účelem zlepšení sjízdnosti a udržovatel-
nosti nejfrekventovanějších úseků komuni-
kací do doby finální opravy povrchů, která je 
plánována na podzim tohoto roku. Asfaltér-
ské práce budou probíhat ve dnech 9. a 13. 
března. Uvědomujeme si, že jde o rozsáhlé 
práce, které výrazně omezují život a dopravu 
v obci a moc vám děkujeme za spolupráci. 
Děláme to pro vás.

Přemysl Zima
místostarosta obce

premysl.zima@mukarov.cz

Vedení obce Mukařov si uvědomuje význam 
kvalitního připojení k internetu pro obča-
ny a instituce, působící v obci a okolí. Již 
dlouhou dobu proto umožňuje pokládku 
nejmodernější technologie – optických ka-
belů do svých liniových staveb. 

Firma Allstar Net po zasíťování Srbína 
a Žernovky aktuálně dokončuje rozvod 
vysokorychlostního internetu také v mís-
tech právě probíhající výstavby kanalizace, 
a i v těchto místech umožní všem zájemcům 
připojení se k vysokorychlostnímu internetu 
po optických kabelech. 

Realizace probíhá tak, že u každé kana-
lizační přípojky by měla být vyvedena mik-
rotrubička. Jde o různě barevnou plastovou 
trubičku o průměru cca jeden centimetr. 
Trubičky budou ukončeny u kanalizační 
přípojky, u hranice pozemku. Majitelé při-
pojovaných nemovitostí, kteří mají zájem 
o přípravu pro připojení k optickému in-
ternetu, si pak musí individuálně dojednat 
případné další dopojení této mikrotrubičky 
až do domu. Vyvedení trubičky u hranice 
pozemku je bezplatné a je realizováno au-
tomaticky u většiny přípojek. Následné pro-
dloužení trubičky a její zavedení do domu si 
již hradí i sjednává každý majitel nemovitosti  
sám. 

Zavedení mikrotrubičky do domu ne-
zavazuje k odběru internetu po optickém 
kabelu. Můžete si přivést trubičku a nechat 
ji připravenou do budoucna. Protože ale 
mnoho občanů plánuje v brzké době prová-
dět zemní práce v souvislosti s připojováním 

domů na kanalizaci, doporučujeme proto 
využít těchto zemních prací a trubičku si při 
té příležitosti dovést až do domu. 

Trubičku lze napojovat speciálními spoj-
kami. Při vedení trubičky doporučujeme 
volit co nejpřímější trasu, nicméně trubičku 
lze také ohýbat tak, aby se nezdeformovala. 
Optický kabel se do připravené trubičky 
bude následně tlakově zafukovat, až bude 
trubička připravena v celé délce až do domu. 

Zprovozňování prvních optických přípo-
jek se plánuje již letos na podzim. Za připoje-
ní do optické sítě klienti zaplatí jednorázový 
aktivační poplatek ve výši 2.500 Kč. Allstar 
Net však pro mukařovské občany nabízí 
časově omezenou akci – zákazníci, kteří se 
v období od března do srpna nově připojí 
k internetovému poskytovateli Allstar Net 
bezdrátově, získají možnost se po zprovoz-
nění optické sítě až do konce roku 2024 při-
pojit k optické síti bez aktivačního poplatku 
a ušetří tak 2.500 Kč.

Podrobnější informace k připojení 
přes optické kabely najdete na adrese 
www.allstarnet.cz/optika. Další dotazy 
k optice, případně objednávky interneto-
vého připojení, směřujte na internetové-
ho poskytovatele Allstar Net na adresu 
info@allstarnet.cz. 

Jiří Mareš
ALLSTAR NET s.r.o.

Optický internet v Mukařově se rozšiřuje
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Zimní radovánky  
ve školce i bez sněhu 
V lednu mrzlo až praštělo, ale sněhu bylo 
málo. Chvíli se děti ze ZŠ Mukařov klouzaly na 
kopečku školkové zahrady, až zbytky sněhu 
vydřely na holou trávu. Nový sníh nepadal 
a nepadal. Byla to ale zapeklitá situace se sa-
němi a lyžemi. Jak si užít zimní sporty bez sně-
hu. Nuže, poradili jsme si opravdu s vtipem 
a šikovností, tak jak jen děti umějí. Vyrobily 
jsme s dětmi lyže z papírového kartonu a kra-
biček od kapesníčků. Na sněhové boby jsme 
použily igelitové tašky. Sněhové koule nahra-
dily koule ze zmuchlaných papírů, a hned 
byl materiál na koulovačku a hod sněhovou 

koulí na cíl. Smetáčky na smetí a malý míček 
dobře posloužily na hokej. Mukařovská školka 
následně vyhlásila zimní olympijské hry. Celý 
týden se soutěžilo, fandilo a sportovalo, a to 
i bez sněhu. Děti lyžovaly, bobovaly, házely 
koulemi a hrály hokej. Kdo se bojí, že se děti 
nedostaly ven, může být bez obav. Ven jsme 
se s dětmi chodily proběhnout do lesa, na 
louku, na břeh mukařovského rybníka a do 
parčíku u obecního úřadu. Po skončení olym-
pijských her proběhlo vyhlášení vítězů a oce-
nění. Cenu tedy získaly všechny děti, protože 
jsme hlavně ocenily sportovního ducha a chuť 
soutěžit. A to opravdu zvítězily všechny děti, 
některé hlavně samy nad sebou. Tímto bych 
chtěla všechny malé olympioniky pochválit za 
sportovní výkony i příkladné chování.

Jak to bylo o Masopustu, a jiné novinky, 
napíšeme zase příště.

S pozdravem za Mateřskou školu Mukařov 
 Dana Horáková

Ze života obce

Ohlédnutí za loňskou sbírkou Darujme radost
Před Vánoci jsme díky celkem 25 štědrým dárcům mohli už popáté darovat radost klientům mukařovského Domova pro seniory kardinála  
Berana. Vybralo se celkem 30.329 Kč, což je sice o trochu méně než v předchozím roce, vzhledem k náročné a pro mnohé z nás i tíživé ekonomické 
situaci je výtěžek sbírky velmi milým překvapením, stejně jako to, že jsme jej dosáhli bez jednorázového většího příspěvku. Moc si vážíme i toho 
nejmenšího daru, protože každý vypovídá o ochotě otevřít nejen peněženku, ale i srdce. Moc nás těší i to, že nám s balením a předáváním dárků 
už podruhé pomohli teenageři z HangOut4Teens klubu, který se pravidelně schází v Kulturním a komunitním centru. A děvčata zvládla na poslední 
chvíli i pěvecké vystoupení (místo onemocnělé rodiny Vaška Noida Bárty). Celkem 42 dárků jsme stejně jako v minulých letech doručili přímo pod 
vánoční stromeček v domově, ze sbírky se dále financovalo předplatné novin na celý rok a zůstatek byl převeden jako dar na účet domova a budou 
z něj uhrazeny kompenzační pomůcky nebo kurzy pro klienty. Podrobné vyúčtování sbírky najdete na www.mukarov-sko.cz/vyuctovani-2022. 
Všem dárcům i pomocníkům ještě jednou upřímně děkujeme! Kateřina Čadilová, Mukařov-sko

S hlubokým zármutkem v duši mu-
síme dát bohužel na vědomí všem 
příznivcům našeho divadelního 
spolku DiPoNa, že nás dne 6. února 
2023 navždy opustil jeden z našich 
zakladatelů, pan Josef PŠENIČKA. 

Byl režisérem a dramaturgem 
mnoha našich divadelních před-
stavení. Napsal a režíroval mnoho 
krásných pohádek pro děti i dospě-
lé, které byly oceněny na mnohých 
divadelních přehlídkách. Pro náš divadelní spolek je to tedy velká 
a bolestná ztráta, neboť Pšenda (jak jsme mu říkali) byl taktéž 
organizátorem všech našich divadelních přehlídek a pravidelných 
představení, která se konala v Louňovicích a Mukařově. Budeme na 
něj všichni stále v dobrém vzpomínat a pokusíme se náš divadelní 
spolek DiPoNa dál udržet, abychom vám všem mohli dělat radost 
tak, jak by si to Pšenda bezesporu přál.  Milan Národa

V minulém čísle Obecního zpravodaje byl avizován 1. Reprezentační 
ples obce Mukařov, organizovaný PaedDr. Janou Novotnou jako 
předsedkyní kulturního výboru obce. Většina zastupitelů se o akci 
dozvěděla právě ze zpravodaje a bylo to pro ně značné překvapení. 
Na rozdíl od jiných kulturních akcí, na obecní, natož pak reprezen-
tační ples, nebyly v čerstvě schváleném obecním rozpočtu vyčleněny 
žádné prostředky, ani nebyl zařazen v programu akcí na tento rok. 
PaedDr. Novotná to omlouvala neznalostí postupů a tím, že věc 
konzultovala s předsedou finančního výboru. Avšak ani na následující 
zasedání zastupitelstva, kde se schvalovala 1. rozpočtová změna, 
nebyla schopna předložit ucelený rozpočet akce. Stejně tak nebylo 
jasné, jaký bude program a organizace plesu, a to tři a půl týdne 
před plánovaným termínem. Zastupitelstvo proto přijalo usnesení, 
v němž myšlenku obecního plesu podporuje, včetně toho, že by měl 
otevírat mukařovskou plesovou sezónu, akci je ale potřeba připravit 
v dostatečném předstihu. Proto se ples odkládá na příští rok. KCa

Přesunutí obecního plesu na sezónu 2023/24
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Kalendář akcí KKCM / 
březen–duben 2023

 � 14. 3. 18:00 Týden trénování paměti
Přednáška v Obecní knihovně Mukařov 

 � 18. 3. 9:00 Jarní bazárek
Dětské oblečení, obuv, sportovní potřeby, hračky, hry...

 � 26. 3. 15:00 Vynášení Morany 
Buřty, poníci, tvoření pro děti. Sraz na srbínské návsi.

 � 22. 4. 10:00 Čistý Ladův kraj – Ukliďme Česko 

 � 26. 4. 18:00 Kavárnička – Melsi: cesta ke zdravé výživě 

Novinky v KKCM
 � Ve 2. pololetí otevíráme nový kroužek – LEGO Robotika pro děti 7–11 let, který 

začíná 3. března 2023 ukázkovou hodinou, bližší informace na www.kkcm.cz. 
Sledujte naše webové stránky nebo facebook – fb.com/KKCentrumMukarov. 

 
Lucie Šplíchalová, koordinátorka KKCM
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